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Chiritoiu: CE Oltenia ar putea fi sprijinit de toti consumatorii de energie, dar

ajutorul de stat trebuie aprobat de Bruxelles

Complexul Energetic Oltenia ar putea beneficia de sprijin pentru plata certificatelor de emisii sub forma

unor contributii în factura de energie, însa acest ajutor de stat trebuie aprobat de Comisia Europeana, a

declarat, pentru AGERPRES, Bogdan Chiritoiu, presedintele Consiliului Concurentei.

"Exista un grup de lucru la Ministerul Energiei care discuta un plan pentru a solicita Comisiei Europene aprobarea

unui ajutor de stat. Ideea este ca avem nevoie de CE Oltenia pentru functionarea sistemului energetic, iar CE

Oltenia este afectat de cresterea pretului cu certificatele de emisii, astfel ca trebuie sa gasim o solutie. Eu o vad ca

un fel de servicii de sistem, dar nu stiu înca stadiul discutiilor de la Ministerul Energiei", a spus Chiritoiu.

Anterior, surse din sectorul energetic au afirmat, pentru AGERPRES, ca acest ajutor de stat ar putea fi acordat

printr-o contributie în factura la energie, pe care sa o plateasca toti consumatorii, dupa modelul certificatelor verzi.

Întrebat daca este posibila introducerea unei astfel de contributii în factura, Chiritoiu a precizat ca, atâta timp cât

ajutorul de stat este aprobat si acordat în mod legal, pentru institutia pe care o reprezinta nu este importanta

provenienta banilor.

"Odata ce acceptam ca se poate da un ajutor catre companie, cum se plateste acel ajutor, ca e direct din bugetul

ministerului A sau B sau se pune o taxa pentru populatie, pentru noi este un subiect secundar, nu ne priveste pe

noi, adica nu mai este o problema de ajutor de stat. Problema din punctul de vedere al ajutorului de stat este ce

bani primeste CE Oltenia, nu sursa banilor. Niciuna dintre variante nu ar ridica probleme din punctul nostru de

vedere, atâta timp cât ajutorul de stat este aprobat", a sustinut presedintele Concurentei.

El a adaugat ca aceasta schema va avea nevoie de aprobarea Comisiei Europene si, de obicei, astfel de proceduri

sunt de durata.

"Putem, mai usor, sa mergem pe calea deja batatorita. Sa dam ajutoare pentru clienti, pentru cei care cumpara

electricitate scumpa, ca urmare a cresterii preturilor certificatelor de emisii", a aratat Chiritoiu.

În urma cu o saptamâna, Sorin Boza, directorul general al CE Oltenia declara, pentru AGERPRES, ca producatorul

de energie a finalizat un document pe care îl va trimite pentru aprobare Comisiei Europene si care prevede o

schema de sprijin pentru plata certificatelor de emisii aferente acestui an.

El a precizat ca anul acesta certificatele de emisii pe care trebuie sa le plateasca pentru emisiile poluante sunt de

1,6 miliarde de lei, fata de 1,45 miliarde de lei anul trecut.

"Îi vom plati, pentru ca o neplata înseamna sfârsitul. Vom vedea daca vom lua din nou un credit. Lucram la

schema de ajutor, la schema de sprijin. Înca nu avem semnale de la Bruxelles, acum am terminat-o", a precizat

Boza.

Totodata, întrebat ce prevede aceasta schema si daca este vorba despre piata de capacitate, el a sustinut: "Este un

document secret. Piata de capacitate nu intra pe schema de ajutor. Nu pot sa spun mai multe, este deocamdata un

document confidential. Ca nicio idee, nu pot sa spun nimic. Este un document confidential pentru ca asa trebuie sa

fie momentan. Pentru ca acest document contine multe informatii care nu trebuie sa fie publice".

De asemenea, întrebat de ce are nevoie CE Oltenia de ajutor de stat, el a raspuns: "Nu este vorba de ajutor de stat,
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ci de o schema de sprijin".

Schema de sprijin este echivalentul unui acord-cadru prin care poate fi acordat ajutor de stat mai multor companii.

În aceasta primavara, pentru a plati toate certificatele de emisii aferente anului trecut, CE Oltenia a contractat

credite de 500 de milioane de lei de la sase banci, cu garantii de stat.

În aprilie, Doru Visan, secretar de stat în Ministerul Energiei, declara ca producatorul de energie pe carbune ar fi

intrat în insolventa daca nu ar fi putut lua creditul pentru plata certificatelor de emisii si în acest moment compania

este foarte vulnerabila la noi scumpiri ale certificatelor si la impredictibilitatea pietei, astfel ca Guvernul vrea sa

notifice la Bruxelles o schema de sprijin pentru urmatorii ani.

"Ca atare, conform memorandumului aprobat în Guvern, care prevedea ca prima masura acest credit, iar, ca a doua

masura, vom creiona o schema pe care o vom notifica Comisiei Europene, potrivit careia, pentru o perioada de

patru-cinci ani, diferenta pe care piata nu o internalizeaza sa fie o schema de sprijin", a aratat Visan.
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